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Sitno, 16 grudnia 2016 r. 

ST.0002.VII.30.2016 

 

Protokół Nr XXX/2016 

R a d y G m i n y 

w Sitnie 

z dnia 16 grudnia 2016 roku 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 

 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2017”; 

 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2016; 

 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2017; 

 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2017 rok  

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Gąsior Tomasz 

4. Klikicki Krzysztof 

5. Kozak Leszek 

6. Łazorczyk Tomasz 

7. Mazurek Janusz 

8. Ryszczuk Jan 

9. Szawarski Ryszard 

10. Tokarz Kazimierz 

11. Torba Janusz 

12. Wydmański Władysław 

13. Sokołowski Dariusz 

14. Chmiel Teresa 

Radni nieobecni: 

1. Polski Robert 
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Ad. 1 

Otwarcie obrad 

 

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXX Sesji Rady Gminy. 

Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, Skarbnik 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Agnieszkę Grzesiuk Kierownik CK z Biblioteką w Sitnie, 

Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, radnych, sołtysów i przybyłych gości. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 15
00

.  

Pan Przewodniczący poinformował obecnych, że obecna sesja jest filmowana i będzie 

publikowana w Internecie.  

Na wstępie Pan Przewodniczący oddał głos Pani Teresie Chmiel, która poinformowała 

obecnych o bardzo ważnych zmianach, które nastąpiły w zakresie Agencja Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa. Zmiany dot. obowiązku rejestracji zwierząt. 

W trakcie omawiania Radni zadawali pytania Pani Teresie Chmiel. Ta zaś starała się  

w sposób wyczerpujący na nie odpowiadać.   

Pan Przewodniczący podziękował za obszerne przedstawienie tematu. Następnie przeszedł 

do kolejnego pkt obrad.  

 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 13 radnych, wobec czego 

zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Brak Pana 

Tomasza Biłanta i Pana Roberta Polskiego.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. Następnie 

poddał go pod głosowanie. Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad 

jednomyślnie. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

 

 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Na sali obrad jest 13 radnych. Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład 

Komisji Uchwał i Wniosków weszli nw. Radni: Teresa Chmiel, Janusz Torba, Tomasz 

Łazorczyk. 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej składu 

przez radnych 10 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

 

 

 

 

https://www.google.pl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=10&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwipi6ikoIXRAhXbNVAKHSPlBKcQFghGMAk&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FAgencja_Restrukturyzacji_i_Modernizacji_Rolnictwa&usg=AFQjCNF1ISBH523C45lnItNAV2c1DkeUsw
https://www.google.pl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=10&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwipi6ikoIXRAhXbNVAKHSPlBKcQFghGMAk&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FAgencja_Restrukturyzacji_i_Modernizacji_Rolnictwa&usg=AFQjCNF1ISBH523C45lnItNAV2c1DkeUsw


3 
 

Ad. 4 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Panią Teresę Chmiel o odczytanie 

projektów uchwał. 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XXX/162/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 16 grudnia 2016 r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2017” 

 

Pan Tomasz Biłant powrócił na sesję. W chwili obecnej jest 14 radnych. 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt zaznaczył, że powyższa uchwała była podejmowana w październiku 2016 r. 

Oznajmił, że w danej uchwale niektóre zapisy zostały za szczegółowo opisane, przez co 

trzeba było je usunąć. 

Następnie Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

2. Uchwała Nr XXX/163/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 16 grudnia 2016 r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2016; 

  

 Pani Skarbnik zabrała głos, poinformowała, że zmiany występują tylko w wydatkach. 

Dodała, że następują przeniesienia z działów do działów i na poszczególnych paragrafach.

  

  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

3. Uchwała Nr XXX/164/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 16 grudnia 2016 r.  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że obecna uchwała jest konsekwencją poprzedniej. 

Zapytał, czy są jakieś uwagi. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
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4. Uchwała Nr XXX/165/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 16 grudnia 2016 r.  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że wieloletnia prognoza finansowa została 

przedstawiona radnym 15 listopada. Zapytał, czy występują do niej jakieś uwagi. 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

5. Uchwała Nr XXX/166/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 16 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2017  

 

Pan Przewodniczący poprosił o odczytanie protokołów ze spotkania Komisji stałych Rady 

Gminy w sprawie zaopiniowania budżetu na rok 2017.. Przypomniał, że budżet był 

przekazany radnym 15 listopada i analizowany na sesji 2 grudnia 2016 r.  

Jednocześnie radni otrzymali zaproponowane poprawki do projektu budżetu.  

Pan Wydmański zapytał o poprawki do projektu budżetu.  Pani Skarbnik i Pan Wójt omówili 

zaproponowane zmiany.  

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone poprawki. Zmiany  

w projekcie budżetu zaproponowane przez Pana Wójta zostały przyjęte jednomyślnie. 

Jako pierwszy, protokół odczytał Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Władysław 

Wydmański, który to w treści pozytywnie go zaopiniował. Kolejno został odczytany przez 

Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, którzy 

także pozytywnie go zaopiniowali. Następnie protokół z posiedzenia Komisji Oświaty został 

odczytany przez Panią Joannę Chaińską, z powodu braku Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu RG w Sitnie Pana Roberta Polskiego, 

budżet został także pozytywnie zaopiniowany. 

Pan Wójt przedstawił obszernie sprawozdanie dotyczące założeń inwestycyjnych 

zawartych w budżecie na rok 2017. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za obszerne sprawozdanie. Zapytał, czy 

występują jakieś uwagi dot. prowizorium budżetowego na rok 2017. 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

6. Uchwała Nr XXX/167/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 16 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2017 rok 

 

 Kolejno Pan Wójt odniósł się do uchwały. Zaznaczył, że uchwała jest konsekwencją wpłat 

ratalnych. Pani Skarbnik podobnie jak on nie jest w stanie ich przewidzieć.  

 Pan Przewodniczący poinformował, że do Rady Gminy wpłynął wniosek Dyrektor 

Gimnazjum w Jarosławcu Pani Dagmary Kosarskiej odnośnie dofinansowania zadania  

w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania 

http://www.sitno.bip.net.pl/?a=38
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narkomani i przemocy domowej. Następnie go odczytał. Pani Dyrektor Dagmara Kosarska we 

wniosku zwraca się z prośbą o wsparcie finansowe działań profilaktycznych o charakterze 

sportowym, kulturalnym podejmowanych w gimnazjum. Propozycja to wyjazd do teatru 

muzycznego w Lublinie, wyjazd do Suśca, wyjazd na kajaki. Dodał, że cele mieszczą się  

w zakresie działań kulturalnych i sportowych.  

 Pan Wójt zastanawia się, czy tych wyjazdów nie zastąpić inną formą spędzenia wolnego 

czasu. Nie jest temu przeciwny. Jest zdania, żeby jak najefektywniej wykorzystać te środki, 

żeby przyniosły zamierzony cel. 

 Pan Przewodniczący zaproponował, żeby oba Gimnazja na tym skorzystały, i aby 

przynajmniej w jakiejś części pokryć wspomniane we wniosku koszty. W końcu pieniądze  

z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałaniu Narkomanii mają być przeznaczane na takie cele. 

 Pan Władysław Wydmański popiera, żeby podobne wyjazdy integracyjne organizować. 

 Pan Tomasz Biłant wtrącił, że rozmawiał z Panią Dyrektor odnośnie tego dofinansowania. 

Pani dyrektor stwierdziła, że około 3,5 tys zł w zupełności by jej wystarczyło. 

 Pan Przewodniczący zaproponował, aby wybrać z gimnazjum te klasy, którym najbardziej 

pomogą takie wyjazdy. 

 Pan Tomasz Biłant zaproponował, żeby szkoła dostała z programu dotację, wtedy rada 

rodziców wraz z dyrektorem szkoły ustalą, na co środki zostaną spożytkowane. 

 Pan Przewodniczący oznajmił, że stroną powinien być dyrektor szkoły i to on powinien 

zabiegać o dofinansowanie do Pana Wójta. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

 Pan Przewodniczący ogłosił 5 min przerwy. 

 Po przerwie Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego pkt. obrad. 

 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

  

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

1. Instalacja centralnego ogrzewania w Szkole Podstawowej w Jarosławcu; 

2. Fundusz sołecki; 

3. Oznakowanie dróg; 

4. Spis wodomierzy; 

5. Planowana kontrola z RIO; 

6. Czołki – odszkodowania; 

7. Oświetlenie uliczne; 

8. Remont CK z Biblioteką w Sitnie; 

9. Koncert; 

10. Związek Gmin Śląska Opolskiego z uchwałą za możliwość spłaty większego zadłużenia. 

 

Pan Wójt podziękował za głosowanie i wsparcie budżetu. 

Pan Przewodniczący poinformował o:  
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1. Życzeniach dla Rady Gminy; 

2. Piśmie z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie Komisji Rewizyjnej. Przedstawił 

szczegółowo to, co do tej pory się wydarzyło w związku z Komisją Rewizyjną:  

- 25 marca 2015 r. został utworzony klub; 

- 26 marca 2015 r. poinformowano na sesji RG o utworzeniu klubu; 

- 23 kwietnia 2015 r. wprowadzono 2 warianty: albo zmiana statutu i poszerzenie składu 

komisji, albo zmiana komisji (nie zmieniono składu komisji, ani statutu); 

- 28 maja 2015 r. było głosowanie nad zmianą Komisji Rewizyjnej. Klub Radnych zgłosił 

Pana Tomasza Biłanta, który nie uzyskał odpowiedniej ilości głosów. Radni zaproponowali, 

żeby zmienić kandydata, powoływano się na wyroki sądów; 

- 30 czerwca 2015 r. ponownie było prowadzone głosowanie i kandydatura Pana Tomasza 

Biłanta nie przeszła; 

- 27 lipca 2015 r. odbyło się głosowanie, Pan Tomasz Biłant odmówił kandydowania do 

Komisji Rewizyjnej, a Przewodniczący Klubu poprosił o przełożenie głosowania; 

- 1 października 2015 r. miało odbyć się kolejne głosowanie, przed podjęciem uchwały 

Przewodniczący Klubu poinformował, że w związku, że kandydatura Pana Tomasza Biłanta 

nie została przyjęta, to Klub nie zgłasza kandydata do Komisji Rewizyjnej; 

- 2 grudnia 2016 r. podobnie Pan Władysław Wydmański potwierdził, że w związku z tym, 

że kandydatura Pana Tomasza Biłanta nie przeszła rezygnuje z udziału swojego członka 

Klubu w Komisji Rewizyjnej.  

Pan Przewodniczący dodał, że zostanie to podobnie opisane i wysłane do Urzędu 

Wojewódzkiego. 

3. Szkoleniu kadr – zakładanie żłobków; 

4. Piśmie od Pana Wójta do Starosty; 

5. Piśmie pana Wójta do Nadleśnictwa Krasnystaw - prośba o dofinansowanie; 

6. Piśmie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad – remonty, zwrócenie kosztów 

za budowę chodnika w Jarosławcu. 

Pan Władysław Wydmański zapytał o możliwość połączenia chodnika gminy Zamość  

z gminą Sitno. 

Pan Wójt zaznaczył, że chodnik jest w części prywatny, a jego część znajduje się  

w pasie drogowym. Dodał, że czeka na odpowiedź z ich strony. 

 

Ad. 6 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

  

 Pan Ryszard Szawarski, jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zabrał głos, odniósł się 

do obecnej sytuacji w mediach i na stronach internetowych. Dodał, że za tymi wszystkimi 

wydarzeniami stoi Pan Tomasz Biłant. Poinformował o procedurach wybierania Komisji 

Rewizyjnej. Przybliżył całą sytuację, powołując się na Statut, jaka miała miejsce przy 

wyborze na członka do Komisji Rewizyjnej. Wspomniał, że kandydatura Pana Tomasz 

Biłanta była kilkakrotnie proponowana, lecz nie została przyjęta. Zaznaczył, że 27 lipca 2015 

r. Pan Tomasz Biłant po wszystkich próbach wyboru na członka Komisji Rewizyjnej 

podziękował i postanowił już nie kandydować. Dalej wspomniał o sytuacji z poprzedniej 

sesji, na której prosił Pana Tomasza Biłanta o wstawianie całych nagrań z sesji na stronie 

internetowej, a nie wycinanie ich na swoją korzyść. Ponownie powołał się na Statut, 
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przywołując najważniejsze punkty, które dotyczą Komisji. Wtrącił, że wszystkie protokoły  

z komisji są jawne i zapraszane są tylko te osoby, które są potrzebne do obszerniejszego 

wyjaśnienia. Jeżeli chodzi o kontrolę, to Komisja nikogo nie musi kontrolować, jeżeli nie ma 

do tego podstaw czy zgłoszenia. 

Odczytał punkt ze statutu, który mówi, że mieszkańcy powiadamiani są o terminach sesji rady 

i posiedzeniach komisji 3 dni przed wydarzeniem.  Zapytał pana Tomasza Biłanta, czy 

uczestniczy w posiedzeniach Komisji Budżetowej.  

 Pan Tomasz Biłant odpowiedział, że tak. 

 Pan Ryszard Szawarski zapytał Przewodniczącego Komisji Budżetowej Pana 

Władysława Wydmańskiego, czy informuje na tablicy ogłoszeń, kiedy jest posiedzenie 

Komisji Budżetowej. 

 Pan Władysław Wydmański odpowiedział, że nie. 

 Zapytał Przewodniczącego Klubu Radnych Pana Władysława Wydmańskiego,  

czy informuje o posiedzeniach swojego klubu na tablicy ogłoszeń. 

 Pan Władysław Wydmański zapytał, czy to jest w statucie, że każdy musi zostać 

poinformowany. Stwierdził, że w statucie jest tylko mowa o posiedzeniach Komisji 

Rewizyjnej.  

 Pan Przewodniczący w celu wyjaśnienia dodał, że działania Komisji Budżetowej opierają 

się na takich samych zasadach, co Komisji Rewizyjnej. 

 Pan Władysław Wydmański odpowiedział, że nie informuje. Powiadamia sms, 

telefonicznie, mailowo członków Komisji. 

 Pan Ryszard Szawarski odniósł się do Pana Tomasza Biłanta i zaznaczył, że inni radni na 

posiedzenia Komisji Budżetowej także nie są zapraszani.  

 Pan Tomasz Gąsior także odniósł się do osoby Pana Tomasza Biłanta i zaznaczył, że nikt 

nas nie będzie rozliczał z tego, co zostanie opisane w mediach, tylko z tego, co zrobimy dla 

gminy. 

 Pan Tomasz Biłant dodał, że na chwilę obecną nie wiemy, jakie będzie stanowisko 

Wojewody, ale pozwoli sobie zacytować słowa Arystotelesa:, „ Jeżeli nie chcesz być 

krytykowany, nic nie rób, nic nie mów, bądź nikim”. Dodał jeszcze od siebie, że najlepszy 

radny, jak się okazuje, to jest taki, który jest bierny i wierny. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że najbliższa sesja rady gminy będzie połączona  

z sesją sołtysów. 

 Pan Wójt odniósł się do artykułów w prasie. Dodał, że budżet w taki sposób został 

wykonany, że inne gminy mogą nam tylko pozazdrościć. Na koniec pożyczył wszystkim 

Wesołych Świąt. 

 Pan Przewodniczący także ze swojej strony pożyczył wszystkim Wesołych Świąt. 

 Pan Leszek Kozak poprosił o poprawienie drogi na Kolonii Kornelówka. 

 Pan Wójt poinformował, jakie drogi są jeszcze do poprawienia i dodał, że postara się je 

wszystkie naprawić.  

 Pan Tomasz Gąsior zapytał o akumulatory (zakup prostownika) do samochodu 

strażackiego z Rozdół. 

 Pan Wójt poprosił o kontakt z komendantem Panem Henrykiem Ternesem. 

 Pan Władysław Wydmański skierował prośbę do Pana Wójta o poprawę dróg 

osiedlowych. 
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 Pan Wójt postara się je poprawić. 

 Pan Marian Pajda poprosił o poprawienie zakrętu tam, gdzie zawraca podmiejski. 

 Pan Wójt zaznaczył, że powiat musi na jego poprawę wyrazić zgodę. Bez ich zgody nic 

się nie da zrobić. 

 Pan Kazimierz Tokarz podziękował za żużel. 

 

 

Ad. 7 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 

 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołował:  

Krzysztof Prokopowicz 

          Przewodniczący  

          Rady Gminy 

          Krzysztof Klikicki 


